

Referat

Lokalrådsmøde 23. Maj 2023 kl. 19.00 i Tiendeladen

Kaffe, te, sodavand og kage v/Pernille KA

1. Nye punkter til dagsorden
2. Godkendelse af dagsorden
3. Godkendelse af referat
4. Orienteringspunkter
 - a. Hundeområde - ansøgning til indkøb. Det blev vendt blandt de fremmødte i bestyrelsen, om der var nogen, som havde været nede forbi Hundeområdet, men det var der ikke.
 - b. Bogskab. Ulf R. oplyste at Bogskabet har fået en let renovering.
 - c. Legeplads Ved Bymidten opdatering fra Ulf R. om kommunens vedligeholdelsespligt - ULF R. Ulf R. er ikke kommet videre med det, men Dan har fundet kontrakten på Vedligehold - og gjort den digital, som Ulf evt, kan gå videre med ifm. Dialogen med kommunen.
 - d. Fælleskalender Vigersted. Dan oplyste at han har foretaget de nødvendige indstillinger, og sendt oplysningerne til Webmasteren til hjemmesiden. Når det er gjort klar tester Dan, og vil herefter videre dele oplysningerne til de forskellige foreninger.
 - e. Oversigt over Lokalrådets ejendele. Det blev drøftet hvad Lokalrådet har af ejendele. Det blev aftalt at Ulf R., Flemming og Pernille K. gennemgår og optæller i Sprøjtehuset, og i Kælderen i Forsamlingshuset. Dan oplyste at der fra Forsamlingshusets side, er et ønske om en fælles oprydning og sortering på hylderne.
 - f. Vimpel. Ulf R. har undersøgt priser, og 850, pr. Stander / Vimpel.
 - g. Hjertestartere. Punktet blev vendt omkring placeringer. Dan vil undersøge muligheder med forsyningselskabet, og senere hen søge fonde.
 - h. Bymidte. Der er kommet et brev fra en Beboer, i forhold til udvikling af Bymidten, med beplantning, muligheder for yderligere aktivitetsområde ved busstoppestedet. Der er rigtig mange punkter der er skrevet om fra beboeren, som Lokalrådet i forvejen har snakket om. Lokalrådet går videre med løsninger.
5. Kasserer. Flemming oplyser at der nu er kommet fremskridt i forhold til overdragelsen af adgangen til Lokalrådets Bank-konto. Diverse dokumenter er nu udfyldt, og det næste forløb ligger nu hos Banken.
6. PR
 - a. Fastlåst opslag på facebook til Vigersted.net. Camilla var der ikke sidste gang til mødet, men vil gå videre med det, og skrive til Administrator af "Vigersted gruppen".
 - b. Der blev også drøftet om man skulle lave en Instagram konto.
7. Aktivitetsudvalget
 - a. Arbejdsdag 14 April. Arbejdsdagen gik rigtig godt, hvor der var en del fremmødte, hvor der blev ordnet en masse ting. Næste Havedag blev aftalt til at blive 10 September, fra kl 10 til 13. Der skal selvfølgelig luges ukrudt, og Pernille B. tager kontakt til Kommunen, i forhold til muligheder for beplantning.
 - b. Kildemarked 17.september
Planlægningsudvalg. Det blev aftalt, at alle fra bestyrelsen vil "prikke lidt" til folk, og finde flere frivillige som vil være med til planlægningen. Der er allerede flere som HAR meldt sig.

- c. Sankt Hans. Dan oplyste at han har været i kontakt med udvalget løbende, og der er styr på de forskellige ting. Opgaverne er fordelt mellem udvalget og Dan fra Lokalrådet. Der er kommet et forslag fra Udvalget, om at 5. Klasse på Vigersted Skole, ønsker at stå for salg af sodavand. Bestyrelsen sagde OK til dette, så Dan giver besked herom.
 - d. Ungdomsudvalg. Christina fortalte at hun har lavet nogle opslag omkring det, men der er ikke rigtig kommet nogen henvendelser. Der er dog kommet forslag, om evt. at gå sammen med Kværkeby omkring det samme. Men der er ønske om at holde det i Vigersted for Vigersteds unge. Forskellige løsninger blev drøftet, og muligheder for samarbejde med flere omkringliggende foreninger og Ungdomsklubber. Christina tager kontakt til skolen, for et videre samarbejde.
8. Helhedsplan anno 2023. Helhedsplanen er nu godkendt og lagt op på hjemmesiden.
- a. Hvad skal rådet arbejder på i nuværende valgperiode? Pernille B. havde et ønske om at have en mere med, som hun kunne spare med og komme videre med løsninger.
9. Lokale indkøbsmuligheder. Punktet blev drøftet og det blev vedtaget at tage det op til næste møde, om der er nogen som vil undersøge nærmere, om der overhovedet er et lokalt ønske fra flere Borgere omkring en opsætning af en bemandingsfri "indkøbs-container".
10. Trafiksikkerhed ifmhøjresvingsulykker
11. Lokalnyt udkommer 6.-8. September, næste deadline 4. August. Pernille B. skriver et indlæg, og oplyser også datoen for næste Havedag.
12. Næste møde
- a. Tidspunkt 22/8 kl 19
 - b. Kaffe og kage ansvarlig er Flemming Eckholdt.
 - c. Evt.
 - d. Årets landsby. Der er fra Landsbyforum blevet fremsendt en invitation til "Årets Landsby". Der er ret høje krav til at blive udvalgt, og vi mener ikke at vi kan opfylde disse kriterier.